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Protokół Nr VII/2017 
z XXXII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

 
 Sesja odbyła się w dniu 31 lipca 2017 roku, w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Mszanowie. 
O godzinie 9:00 Przewodniczący Rady Zbigniew Wiśniewski otworzył obrady XXXII Sesji Rady 
Gminy. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi odpowiednie quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.    
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Nieobecny Zbigniew Podwojewski. 
Sesja trwała do godziny 11:05.  
 
Spoza członków Rady udział wzięli: 
- Z-ca Wójta Agnieszka Paturalska-Miehlau 
- radna Powiatu Nowomiejskiego zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszego protokołu: Barbara 
Grzywacz 
- Główna Księgowa Paulina Kamińska 
- Z-ca Kierownika Referatu Inwestycji i Rozwoju Jacek Wolski 
- Dyrektorzy szkół: Szkoły Podstawowej w Gwiździnach Hanna Błaszkowska, Szkoły Podstawowej 
w Radomnie Barbara Śmiech i Zespołu Szkół w Bratianie Ewa Przybylska   
- Przedstawiciele Klubu Warcabowego Gminy Nowe Miasto Lubawskie Pan Roman Biegajski i Pan 
Grzegorz Zboiński oraz Kamila Kwiatkowska 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 3 do niniejszego protokołu  
- przedstawiciele mediów 
 
Porządek obrad: 
1.  Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XXXI Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

a) wręczenie gratulacji dla Klubu Warcabowego Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 

b) powierzenie stanowiska dyrektorom szkół po przeprowadzonych konkursach. 
6. Zapytania i wnioski. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie na lata 2017 – 2034. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2017. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie 
Kurzętnik na realizację rocznego monitoringu poeksploatacyjnego składowiska odpadów 
komunalnych w Lipowcu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie 
Grodziczno na organizację dożynek powiatowych.  

11. . Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opisu przebiegu drogi gminnej o nr 181026N 
w miejscowości Radomno. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości bez obowiązku dokonywania dopłat. 
13. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie statutu gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s 

w Mszanowie. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i warunków używania herbu Gminy Nowe Miasto 

Lubawskie. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie dostosowania 

sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą 
– Prawo oświatowe. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu 
Usług Komunalnych w Mszanowie Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością. 

17. Odpowiedzi na zapytania i wnioski 
18. Zamknięcie obrad Sesji 
 
 
Przebieg obrad. 
 
Ad 1 
Otwarcie nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Radny Mirosław Dajos - w związku z przypadającą w dniu jutrzejszym 73 rocznicą wybuchu 
Powstania Warszawskiego w wyniku, którego z rąk niemieckich barbarzyńców poległo około  200 
tysięcy naszych obywateli, wnioskował o uczczenie minutą ciszy pamięć poległych w Powstaniu 
Warszawskim.   
 
Przewodniczący odpowiedział, że można to teraz uczynić. 
 
Zebrani powstali i minutą ciszy uczcili pamięć poległych w Powstaniu Warszawskim. 
 
Innych zmian nie zgłoszono. 
 
Ad 3 
Wybór sekretarza obrad  
Sekretarzem obrad XXXII Sesji została Pani radna Anna Dymowska. 
 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z XXXI Sesji Rady Gminy. 
Sekretarz obrad XXXI Sesji w dniu 20 czerwca 2017r. Pan Mirosław Dajos poinformował, że 
zapoznał się z protokołem z poprzedniej Sesji. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i 
wnioskował o jego przyjęcie.  
Do protokołu nie wniesiono uwag. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z obrad XXXI Sesji Rady Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie.   
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
 
Ad 5 
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
W związku z nieobecnością Pana Wójta na Sesji spowodowaną podpisaniem umowy w 
Warmińsko-Mazurskim Urzędzie Marszałkowskim w Olsztynie, sprawozdanie przedstawiła 
Zastępca Wójta Pani Agnieszka Paturalska-Miehlau. 

 
Sprawozdanie obejmuje okres od dnia 20 czerwca do dnia 30 lipca 2017 r. 
20.06.2017 
- Na zaproszenie Starosty Nowomiejskiego Pan Wójt wziął udział w II Powiatowej Gali Sportu 
Szkolnego. 
21.06.2017 
- Spotkał się z przodownikami nauki by wręczyć im nagrody i wyróżnienia. 
22.06.2017 
- Spotkał się z przedstawicielem firmy AT4B Poland z Bratiana. 
- Spotkał się z przedstawicielem Agencji Nieruchomości Rolnych w sprawie remontu garaży w 
Mszanowie. 
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- Złożył życzenia z okazji 90-tych urodzin mieszkańcowi Łąk Bratiańskich oraz mieszkance Nawry. 
- Wziął udział w zakończeniu roku szkolnego uczniów klasy III gimnazjum Zespołu Szkół im. Rodu 
Działyńskich w Bratianie. 
23.06.2017 
- Pan Wójt spotkał się z Burmistrzem Nowego Miasta Lubawskiego i przedstawicielem Gminy 
Kurzętnik w celu omówienia propozycji wspólnej realizacji zadania dotyczącego zapobiegania 
bezdomności psów. 
26.06.2017 
- Wziął udział w Zgromadzeniu Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego "Czyste 
Środowisko". 
28.06.2017 
- Spotkał się ze sponsorem 5. ligowego Klubu Sportowego „Radomniak” Radomno w sprawach 
dotyczących przygotowań do nowego sezonu piłkarskiego. 
29.06.2017 
- Pan Wójt wziął udział w Zgromadzeniu Wspólników Zakładu Usług Komunalnych w Mszanowie 
Sp. z o.o.  
3.07.2017 
- Spotkał się z przedstawicielem firmy Energy Solution. 
4.07.2017 
- Wziął udział w odbiorze ostatecznym drogi krajowej nr 15 na odcinku Łąki Bratiańskie – Bratian.  
5.07.2017 
- Spotkał się z geodetą w celu omówienia stopnia realizacji zleconego zadania. 
- Spotkał się z przedstawicielami Kuratorium Oświaty Delegatury w Elblągu. 
6.07.2017 
- Pan Wójt spotkał się ze Starostą Nowomiejskim oraz z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w 
celu omówienia sposobu finansowania drogi powiatowej Nowy Dwór Bratiański – Lekarty - Skarlin. 
- Spotkał się z Dyrektorem Agencji Nieruchomości Rolnych w Olsztynie w celu omówienia kwestii 
realizacji przez Agencję Nieruchomości Rolnych remontów garaży w Mszanowie oraz pozyskania 
środków na sieć kanalizacji sanitarnej w Bagnie. 
7.07.2017 
- Pan Wójt wziął udział w ostatnim pożegnaniu byłego Starosty Nowomiejskiego. 
10.07.2017 
- Podpisał umowę umożliwiającą korzystanie z terminalu płatniczego w celu dokonywania wpłat 
należności podatkowych. 
11.07.2017 
- Pan Wójt spotkał się z przedstawicielem Kombudu w sprawie budowy budynku wielorodzinnego 
w Mszanowie. 
- Spotkał się z prezesem ZUK i przedstawicielami firmy Netland w sprawie aplikowania o środki 
unijne na budowę systemu zdalnego odczytu wodomierzy. 
- Spotkał się z przedstawicielem firmy Ivendo w sprawie budowy sieci lokalnej internetu 
szerokopasmowego w Gwiździnach. Firma już wykonała sieć lokalną w Jamielniku. 
- Spotkał się z Sołtysami Bratiana i Chrośla, Dyrektorem Gminnego Centrum Kultury oraz 
Sekretarzem w celu ustalenia organizacji uroczystego otwarcia ścieżki rowerowej i chodnika w 
Bratianie i dróg na terenie Chrośla. 
12.07.2017 
- Pan Wójt spotkał się przedstawicielami firmy Skanska w celu omówienia postępu prac drogowych 
na terenie Mszanowa. 
- Podpisał umowę na realizację przebudowy drogi w Małej Nawrze. 
- Spotkał się z radą sołecką oraz przedstawicielami organizacji pozarządowych w Gryźlinach w 
celu omówienia przygotowań do organizacji dożynek. 
13.07.2017 
- W obecności Sekretarza i Skarbnika spotkał się z Prezesem i Pracownikiem Zakładu Usług 
Komunalnych w Mszanowie Sp. z o.o. oraz przedstawicielem biura rachunkowego prowadzącego 
usługi dla ZUK w celu omówienia kwestii opodatkowania sieci wodociągowych i kanalizacyjnych. 
 
16.07.2017 
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- Na zaproszenie Klubu Sportowego Wicher Gwiździny Pan Wójt wziął udział w Festynie 
Sportowym z okazji XXX edycji meczu „Kawalerowie - Żonaci". 
18.07.2017 
- Podpisał akt notarialny na nieodpłatne przejęcie od Agencji Nieruchomości Rolnych w Olsztynie 
prawa własności nieruchomości – 4 działek gruntu o łącznym obszarze 0,3995 ha w miejscowości 
Bagno z przeznaczeniem na drogi osiedlowe. Wartość nieruchomości będących przedmiotem 
umowy wynosi niecałe 3 tysiące zł. 
- Spotkał się z Dyrektorem Agencji Nieruchomości Rolnych w Olsztynie w celu omówienia 
możliwości wykorzystania oszczędności poprzetargowych na inwestycje w naszej gminie. 
19.07.2017 
- Podpisał umowę z wykonawcą przebudowy fragmentów dróg w Nawrze i Gwiździnach. 
20.07.2017 
- Pan Wójt winszował z okazji 90-tych urodzin mieszkańcowi Tylic i mieszkance Chrośla. 
21.07.2017 
- Jako gospodarz wziął udział w uroczystym otwarciu ścieżki rowerowej oraz chodnika w Bratianie, 
a także dróg na terenie Chrośla. 
22.07.2017 
- Wziąłem udział w uroczystym otwarciu hali produkcyjnej firmy AT4B Poland Sp. z o.o. 
23.07.2017 
- Wziął udział w uroczystości otwarcia wiaty w Lekartach. Projekt zrealizowany był dzięki głosom 
oddanym w ramach programu „Decydujesz, pomagamy”, inicjowanego przez sieć supermarketów 
TESCO Polska. Gmina sfinansowała i zleciła wykonanie podbudowy pod wiatę.  
24.07.2017 
- Wziął udział w uroczystości z okazji Święta Policji, na której został odznaczony Brązowym 
Medalem za Zasługi dla Policji. 
25.07.2017 
- Pan Wójt zawarł akt notarialny na zamianę nieruchomości - działek gminnych nr 190/1 pow. 
0,0282 ha i 757/1 pow. 0,0081 ha obręb Bratian wartości 3.100 zł, na działki osoby fizycznej nr 
191/8 pow. 0,0412 ha i 756/1 pow. 0,0069 ha obręb Bratian wartości 4.100 zł. Zamiana miała na 
celu poprawę bezpieczeństwa na drogach gminnych. 
- Spotkał się z mieszkańcami Małej Nawry w związku z rozpoczęciem inwestycji budowy 
kanalizacji oraz drogi. Spotkał się także z mieszkańcami Nawry Pręgowni w celu omówienia spraw 
związanych z zaplanowanym na sierpień generalnym remontem budynku Nawra 44. Całkowity 
koszt remontu zostanie sfinansowany ze środków Agencji Nieruchomości Rolnych. 
27.07.2017 
- Pan Wójt wziął udział we wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności wójt i jego urzędnicy podejmowali następujące działania: 
W okresie od 20 czerwca do 28 lipca br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- przeprowadzano prace porządkowe na ścieżce pieszo-rowerowej Bratian – Łąki Bratiańskie,  
- przeprowadzono mechaniczne koszenie poboczy na drogach gminnych o łącznej długości około 
150 km, 
- przeprowadzono kompleksowe wykaszanie zieleni w terenie zabudowanym w miejscowościach: 
Radomno, Gryźliny i Jamielnik, 
- przeprowadzono koszenie placów zabaw, placów zieleni i terenów zielonych w Mszanowie, 
Bratianie, Chroślu, Nawrze, Pacółtowie, przy drodze Mszanowo – Bratian, Bratian – Nawra, 
Bratian – Kaczek, przez pracowników interwencyjnych, 
- udrożniono przepust drogowy w Radomnie oraz rów przydrożny w Pacółtowie, wykonano i 
oczyszczono istniejące odwodnienie na drodze gminnej w miejscowości Bratian ul. Sportowa, 
- zebrano kamienie z poboczy dróg Gryźliny – Radomno, Pustki, Gwiździny – Krzemieniewo, 
- zdemontowano reklamę przy ścieżce – pieszo rowerowej oraz znaki ograniczenia tonażowego w 
Pustkach, 
- trwają prace związane z budową placu zabaw w Lekartach,  
- zdemontowano bariery w Gwiździnach przy bazie Kółka Rolniczego, 
- przeprowadzono równanie drogi gminnej Nawra – Mikołajki i ul. Zatorze w Bratianie, 
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- usunięto  piasek naniesiony po opadach deszczu na drodze gminnej w Pacółtowie oraz w 
Bratianie, 
- wycięto zakrzaczenia w Gryźlinach. 

 
Przeprowadzono zamówienia publiczne do 30 tys. euro na:  
- Świadczenie usługi doradztwa technicznego w zakresie realizacji zadania dotyczącego 
uruchomienia e-usług dla mieszkańców w ramach projektu pn. „Rozwój elektronicznej administracji 
w gminie wiejskiej Nowe Miasto Lubawskie”, 
- Dostawę i montaż wyposażenia placów zabaw w miejscowościach położonych na terenie Gminy 
Nowe Miasto Lub. 
Przeprowadzono zamówienia publiczne powyżej 30 tys. euro na: 
- przebudowę – doprowadzenie do należytego stanu technicznego ciągów komunikacyjnych – dróg 
w miejscowości Nawra i Jamielnik, 
- przebudowę – doprowadzenie do należytego stanu technicznego ciągów komunikacyjnych – dróg 
w miejscowościach: Gwiździny, Nawra, Mszanowo i  Bratian, 
- doprowadzenie do należytego stanu technicznego i spełniającego wymogi techniczne, jakim 
powinny odpowiadać lokale mieszkalne, zasiedlonego  6-cio lokalowego budynku mieszkalnego nr 
44 na działce nr 256/1 w miejscowości Nawra gmina Nowe Miasto Lubawskie. 

W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec czerwca 2017 r. było 285 
zarejestrowanych osób bezrobotnych (w tym 189 kobiet), czyli o 7 osób mniej niż według stanu na 
koniec maja 2017 r.,  

Okręgowa Komisja Egzaminacyjna w Łomży podała wyniki egzaminu gimnazjalnego w 
2017 roku. Gmina Nowe Miasto Lubawskie wypadła najgorzej ze wszystkich gmin na terenie 
powiatu. Zespół Szkół im. Jana Pawła II w Jamielniku osiągnął najgorsze wyniki we wszystkich 
częściach. Zespół Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie osiągnął wyniki, które uplasowały go na 
szóstym z ośmiu szkół powiatu nowomiejskiego w zakresie języka polskiego, historii, wiedzy o 
społeczeństwie i języka angielskiego. Nieco wyżej, bo na czwartej pozycji znalazł się pod 
względem przedmiotów przyrodniczych oraz na drugim (z pięciu szkół) pod względem języka 
niemieckiego. Natomiast pod względem matematyki osiągnął tak jak Zespół Szkół w Jamielniku 
najniższą średnią w powiecie. 

Zarządzeniem nr 78/2017 z dnia 30 czerwca 2017 r. został powołany zastępca wójta, który 
realizuje zadania wójta podczas jego nieobecności, bądź czasowej niemożności sprawowania 
przez niego urzędu. Pozwoli to na realizację wszystkich kompetencji Wójta podczas urlopów czy 
innych nieobecności. Zastosowano rozwiązanie polegające na przejmowaniu przez sekretarza roli 
zastępcy w czasie nieobecności wójta, które nie powoduje zmiany stosunku pracy sekretarza, ani 
nie wywołuje żadnych skutków finansowych. 

W dniu 7 czerwca 2016 r. Sąd Okręgowy w Elblągu wydał wyrok w sprawie z powództwa 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie przeciwko Skarbowi Państwa – Marszałkowi Województwa 
Warmińsko – Mazurskiego  oraz xxxxx w sprawie ustalenia właściciela mostu w Bratianie 
posadowionego na działce nr 255, stanowiącej rzekę Wel. Właścicielem w/w działki jest Skarb 
Państwa, którego reprezentuje Marszałek Województwa Warmińsko – Mazurskiego. W związku z 
powyższym Gmina wystąpiła do Marszałka Województwa o przekazanie Gminie w nieodpłatne 
użytkowanie  lub użyczenie mostu. Marszałek odpowiedział, że nie jest on właścicielem mostu. W 
związku z tym Gmina wystąpiła do Marszałka z wnioskiem o użyczenie gruntu pod wodami 
płynącymi w celu uregulowania stanu prawnego. 

W dniach 5 i 7 lipca br. odbyły się konkursy na dyrektorów czterech gminnych szkół z 
następującymi wynikami: Zespół Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie – z trzech kandydatów, 
jeden nie przeszedł oceny formalnej – brakowało kilku dokumentów w złożonej ofercie, z 
pozostałych dwóch komisja wybrała kandydata w osobie Pani Ewy Przybylskiej, Szkoła 
Podstawowa im. Ks. K. Wróblewskiego w Gwiździnach – złożona jedna oferta, komisja pozytywnie 
oceniła kandydaturę Pani Hanny Błaszkowskiej, Szkoła Podstawowa w Radomnie – jedna oferta, 
komisja pozytywnie oceniła kandydaturę Pani Barbary Śmiech, Szkoła Podstawowa w Skarlinie – 
dwie oferty, komisja wybrała kandydata w osobie Pana Adriana Ziółkowskiego.  
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W dniu 29 czerwca 2017 r. - Urząd Wojewódzki przeprowadził kontrolę zadania „Przebudowa drogi 
gminnej Bratian – Marzęcice – Etap I wraz ze ścieżką pieszo – rowerową” realizowanego w 
ramach Programu Wieloletniego pn.: „Program rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury 
drogowej na lata 2016-2019. Kontrola nie wykazała nieprawidłowości. 
Wnioski:  

1) Kompleksowa termomodernizacja budynku Świetlicy Wiejskiej w Mszanowie  
2) Kompleksowa termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Skarlinie 
3) Kompleksowa termomodernizacja budynku Społecznej Szkoły Podstawowej im. Janusza 

Korczaka w Tylicach, 
złożone w ramach RPO Województwa Warmińsko Mazurskiego na lata 2014-2020 przeszły ocenę 
formalną i zostały przekazane do oceny merytorycznej. 
Natomiast wniosek dotyczący zadania pn. „Budowa boiska sportowego wielofunkcyjnego ze 
skocznią w dal i bieżnią w Skarlinie” nie uzyskał akceptacji Ministerstwa Sportu i Turystyki. 

W dniu 18.07.2017 r. instytucja zarządzająca ustosunkowała się do złożonego protestu 
dotyczącego oceny złożonego wniosku pn. Budowa ścieżki rowerowej Bratian - Iława - Etap I 
Bratian - Radomno. Protest został uwzględniony (na 2.5 pkt w ostatecznej ocenie uwzględniono 2 
pkt). Odwołanie przyniosło pozytywny skutek, Gmina otrzymała informację o wpisaniu na listę 
dofinansowania. 

W miesiącu czerwcu zakończono realizację dwóch nitek wodociągowych w miejscowości 
Mszanowo i Pacółtowo: 
- sieć wodociągowa na sześciu działkach w miejscowości Pacółtowo o długości 562,29 m.b. - 
całkowity koszt realizacji zadania przekroczył 68 tys. zł, 
- sieć wodociągowa na siedmiu działkach w miejscowości Mszanowo, obręb geodezyjny Bratian, z 
rur PVC średnicy 110 mm, długości 715,40 m.b. - całkowity koszt realizacji zadania przekroczył 87 
tys. zł. 
Pani Zastępca Wójta poinformowała , że Ośrodek Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie od 1.08.2017 r. przyjmuje wnioski o ustalenie prawa do świadczenia 
wychowawczego 500+  oraz świadczenia z funduszu alimentacyjnego na nowy okres trwający od 
1.10.2017 r. do 30.09.2018 r. 
W związku z podpisaniem  przez Prezydenta w dniu 25.07.2017r. ustawy wprowadzającej zmiany 
dla rodzin również od 1.08.2017 r. można składać wnioski o ustalenia prawa do świadczeń 
rodzinnych na nowy okres zasiłkowy trwający od 1.11.2017 r. do 31.10.2018 r. (wcześniejszy 
termin składania wniosków to wrzesień). Szczegółowe informacje na stronie internetowej Ośrodka 
Pomocy Społecznej lub u pracowników Ośrodka. 
 
Zarządzenia wydane w okresie od 20 czerwca do 31 lipca 2017r.                 
- 20.06.2017r. w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
2017 rok, 
- 21.06.2017r. w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Pani Annie Pijaczyńskiej Dyrektorowi 
Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie, 
- 23.06.2017r. w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości (dz. nr 190/1, 757/1 
obręb Bratian) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 23.06.2017r. o zmianie  zarządzenia w sprawie sporządzania bilansu skonsolidowanego, 
- 23.06.2017r. o zmianie zarządzenia w sprawie wytypowania przedstawicieli organu 
prowadzącego szkołę do komisji konkursowych, których  zadaniem będzie wyłonienie kandydatów 
na stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie, Dyrektora Szkoły 
Podstawowej w Radomnie, Dyrektora Szkoły Podstawowej w Skarlinie, Dyrektora Szkoły 
Podstawowej im. ks. Kazimierza Wróblewskiego w Gwiździnach, 
- 27.06.2017r. o zmianie zarządzenia w sprawie powołania Komisji Konkursowej mającej na celu 
wyłonienie kandydata na stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej w Skarlinie, 
- 27.06.2017r. o zmianie zarządzenia w sprawie powołania Komisji Konkursowej mającej na celu 
wyłonienie kandydata na stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie, 
- 27.06.2017r. o zmianie zarządzenia w sprawie powołania Komisji Konkursowej mającej na celu 
wyłonienie kandydata na stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej im. ks. Kazimierza 
Wróblewskiego w Gwiździnach, 
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- 27.06.2017r. o zmianie zarządzenia w sprawie powołania Komisji Konkursowej mającej na celu 
wyłonienie kandydata na stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej w Radomnie, 
- 30.06.2017r. w sprawie zmiany Regulaminu Pracy Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s 
w Mszanowie, 
- 30.06.2017r. w sprawie Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 30.06.2017r. w sprawie powołania Zastępcy Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 30.06.2017r.w sprawie upoważnienia Zastępcy Wójta oraz Głównego Księgowego do 
podpisywania sprawozdań budżetowych, sprawozdań w zakresie operacji finansowych oraz 
sprawozdań finansowych, 
- 30.06.2017r. w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2017 rok, 
- 30.06.2017r. w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
2017 rok oraz zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych 
zadań zleconych Gminie Nowe Miasto Lubawskie odrębnymi ustawami na 2017 rok, 
- 30.06.2071r. w sprawie zmiany Planu kontroli zarządczej na 2017 r.  w Urzędzie Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie i jednostkach organizacyjnych Gminy, 
- 3.07.2017r. w sprawie wyboru ofert na wykonanie w 2017 roku zadania samorządu Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie przez organizacje pozarządowe oraz podmioty wymienione art. 3 ust. 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 
- 3.07.2017r. w sprawie wyboru oferty na wykonanie w 2017 roku zadania samorządu Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie przez organizację pozarządowe oraz podmioty wymienione art. 3 ust. 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, z dofinansowaniem wkładu własnego 
do projektów finansowanych z funduszy zewnętrznych, 
- 10.07.2017r. w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w zarządzeniu w sprawie dokonania 
zmian w budżecie Gminy na 2017 rok, 
- 10.07.2017r. w sprawie upoważnienia do poświadczania za zgodność odpisów dokumentu z 
oryginałem, 
- 11.07.2017r. w sprawie ustalenia stawek kosztów eksploatacji pomieszczeń wykorzystywanych 
w celu realizacji zadań e-klubów w ramach projektu „E-kompetencje bez barier” nr 
POPC.03.01.00-00-0007/16, 
- 11.07.2017r. w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy  na rok 2017, 
- 12.07.2017r. w sprawie zatwierdzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół im. Rodu 
Działyńskich w Bratianie, Dyrektora Szkoły Podstawowej w Skarlinie, Dyrektora Szkoły 
Podstawowej w Radomnie, Dyrektora Szkoły Podstawowej im. ks. Kazimierza Wróblewskiego 
w Gwiździnach, 
- 17.07.2017r. w sprawie powierzenia stanowiska Dyrektora Zespołu Szkół im. Rodu Działyńskich 
w Bratianie, 
- 17.07.2017r. w sprawie powierzenia stanowiska Dyrektora Szkoły Podstawowej im. ks. 
Kazimierza Wróblewskiego w Gwiździnach, 
- 17.07.2017r. w sprawie powierzenia stanowiska Dyrektora Szkoły Podstawowej w Radomnie, 
- 17.07.2017r. w sprawie powierzenia stanowiska Dyrektora Szkoły Podstawowej w Skarlinie, 
- 18.07.2017r. w sprawie wyboru oferty na wykonanie w 2017 roku zadania samorządu Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie przez organizację pozarządowe oraz podmioty wymienione 
w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, z dofinansowaniem 
wkładu własnego do projektów finansowanych z funduszy zewnętrznych, 
- 19.07.2017r. w sprawie wydzielenia z zasobu mieszkaniowego Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
tymczasowego pomieszczenia, 
- 24.07.2017r. w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości (dz. nr 190/1, 757/1 
obręb Bratian) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 24.07.2017r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości 
(dz. nr 216/97 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 24.07.2017r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości 
(dz. nr 216/98 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 24.07.2017r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości 
(dz. nr 216/99 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 24.07.2017r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości 
(dz. nr 216/100 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
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- 25.07.2017r. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjęcie do zasobu mienia 
komunalnego nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa – Agencji Nieruchomości 
Rolnych Oddział Terenowy w Olsztynie, 
 

a)wręczenie gratulacji dla Klubu Warcabowego Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
Pani Z-ca Wójta wspólnie z Przewodniczącym Rady Gminy wręczyli listy gratulacyjne Panu 
Romanowi Biegajskiemu i Panu Grzegorzowi Zboińskiemu za zajęcie II miejsca w Warmińsko-
Mazurskim Wojewódzkim Turnieju Warcabowym oraz Kamili Kwiatkowskiej i Patrykowi 
Domżalskiemu za zajęcie I miejsca wśród juniorów. 
 
Pan Roman Biegajski podziękował za zaproszenie i docenienie osiągnięcia. Od wielu lat warcaby 
w Gminie Nowe Miasto się rozwijają. Organizujemy wiele turniejów m.in. już XI raz odbył się 
Turniej szkół podstawowych w warcabach. Również wiele turniejów indywidualnych. W 
Mistrzostwach Województwa zajęliśmy II miejsce, a przegraliśmy z gminą, w której grają 
mistrzowie świata i Europy. Jest to duże osiągnięcie.   
 

b)powierzenie stanowiska dyrektorom szkół po przeprowadzonych konkursach. 
Pani Zastępca Wójta wręczyła akty powierzenia obowiązków dyrektora szkół po 
przeprowadzonych konkursach, Pani Ewie Przybylskiej – Zespół Szkół w Bratianie, Pani Hannie 
Błaszkowskiej – Szkoła Podstawowa w Gwiździnach i Pani Barbarze Śmiech – Szkoła 
Podstawowa w Radomnie. 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
 
Radna Anna Dymowska w imieniu mieszkańców wnioskowała o rozwiązanie problemu z kałużą 
wody, która zbiera się podczas opadów na ul. Krętej w Jamielniku w pobliżu sklepu.  
 
Radny Marek Miecznikowski wnioskował o dokończenie budowy boiska w Chroślu. Woda nadal 
tam stoi. Chodzi o wykonanie studzienki melioracyjnej i skierowanie wody z rowu do tej studzienki. 
Boisko od 3 lat jest niedokończone. Wnioskował, aby przy okazji prac koparką w Chroślu 
rozplantować hałdę ziemi znajdującej się przy świetlicy. Hałda zarasta już krzakami i chwastami. 
Radny mówił także o złym stanie dróg w Chroślu, których jest dużo. Niewiele z nich zostało 
nasypanych kamieniami z torowiska. Najwięcej dziur jest na wjeździe na drogę do Gryźlin. Droga 
jest piaskowa, polna, mało tłucznia zostało nasypanego. Wnioskował o wyrównanie dróg, ale po 
deszczach. Droga w kierunku Bratiana też jest dziurawa.  
 
Radny Mirosław Dajos zwrócił uwagę na problem z systematycznym udrożnianiem przepustów 
pod wjazdami na poszczególne posesje, szczególnie wzdłuż nowej drogi Jamielnik – Gryźliny. Jest 
to związane z dużymi opadami tego lata. Z pewnością są takie przypadki również w pozostałych 
miejscowościach. Wnioskował o systematyczne udrażnianie przepustów. Zaniechanie tych prac 
spowoduje, z chwilą przymrozków większe uszkodzenia.  
Radny zwrócił uwagę, że na plaży w Lekartach jest problem z opróżnianiem kosza na śmieci. 
Mimo zgłaszania do firmy, kosz nadal jest przepełniony.  
 
Radna Barbara Giziewska wnioskowała o bardziej szczegółowe informacje na temat remontu drogi 
Nowy Dwór – Skarlin, w związku z informacją w sprawozdaniu Wójta o spotkaniu ze Starostą. 
 
Sołtys Kazimierz Domżalski zgłosił, że na drodze pod górę podmyło płyty betonowe i zapadają się. 
Ziemia zsuwa się na plac przed starą remizą. Udrożnić studzienki dlatego, że niedrożne rury 
spowodują znacznie większe problemy. Wnioskował, aby powiadamiać sołtysów o awarii wody 
dlatego, że mieszkańcy dzwonią do nas, a my nie wiemy co odpowiedzieć. Próby telefonicznego 
kontaktu z ZUK-iem są odrzucane. Sołtys mówił, że woda po awarii przypomina rdzę, a stawki za 
wodę są podnoszone.  
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Radna Barbara Grzywacz podzieliła wniosek sołtysa Domżalskiego o wysyłanie SMS-ów do 
mieszkańców o awarii wodociągów. Problem studzienek występuje w wielu miejscowościach. W 
Jamielniku na drodze wiodącej do kościoła, posesja położona jest niżej, aniżeli droga. Studzienka 
nie odbiera i woda opadowa spływa na prywatną posesję. Należy zrobić przegląd dla uniknięcia 
konsekwencji ulewnych opadów. 
 
Rady Karol Jakubowski wnioskował o wykoszenie poboczy na drogach w Bratianie na 
wybudowaniach. 
 
Radny Marek Miecznikowski wnioskował o wykoszenie poboczy. Część dróg nie była wykoszona, 
np. droga do Bratiana. Do Pani radnej Powiatu wnioskował o zabezpieczenie pobocza drogi 
asfaltowej przed głębokim rowem, przed skrzyżowaniem na Bratian. Tłuczeń zapadł się, zrobiła się  
wyrwa i można spaść do rowu. Taki incydent miał miejsce na tym odcinku. 
 
Sołtys Kazimierz Domżalski – w Nowym Dworze na zakręcie w kierunku Gryźlin jest nasypana 
hałda ziemi, zarosło i nie ma widoczności. Jest to droga powiatowa. 
 
Sołtys Edward Namsołek zwrócił uwagę na przepust przy drodze z Gryźlin do Jamielnika około 
500 m od skrzyżowania jest studzienka, ale po deszczach zawsze w tym miejscu stoi woda.  
 
Radny Dajos stwierdził, że tam jest nieskuteczne odwodnienie. Przy intensywnych opadach robi 
się jezioro na ulicy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy – w związku z tym, że na dzisiejszej sesji pojawił się problem z 
niedrożnymi przepustami drogowymi przy gminnych drogach, proponował, aby pracownicy 
dokonali oględzin tych urządzeń.  
Zapytał czy Gmina w jakiś sposób pilnuje sprawy budowy drogi  finansowanej przez Agencję 
Nieruchomości Rolnych w Małej Nawrze oraz budowy ul. Kornatki w Nowym Mieście Lubawskim, 
które łączą się, aby nie okazało się, że jakiś odcinek nie zostanie wyasfaltowany.  
 
Radna Powiatu Barbara Grzywacz – Pani Sekretarz w sprawozdaniu mówiła o ważnym, a wręcz 
historycznym wydarzeniu, jakim było oddanie do użytku chodnika w Bratianie. Ścieżka rowerowa 
jest ważna, a nawet bardzo ważna i ma być kontynuowana, dzięki pozytywnemu rozpatrzeniu 
protestu Gminy. Wielkie ukłony, gratulacje i słowa uznania za determinację z jaką Gmina 
przystąpiła do domagania się weryfikacji punktów i uzyskanie dofinansowania. W tym samym dniu 
dowiedzieliśmy się, że protest został uznany i Gmina uzyska dofinansowanie, i inwestycję można 
kontynuować. To wielka praca wszystkich pracowników i tego, że śledzi się wszystkie procedury i 
kroki czynione w tej kwestii w Urzędzie Marszałkowskim. Ale największe słowa uznania za to, że 
udało się po 20 czy 30 latach, pamiętam jak byłam członkiem Rady, zawsze chodnik w Bratianie 
był newralgicznym punktem każdego wójta. Niezależnie czy były budowane szkoły czy inne 
inwestycje prowadzone, to chodnik przy drodze krajowej w Bratianie przewijał się w każdej 
kadencji. Na trasie tej drogi krajowej w innych miejscowościach już były pobudowane chodniki, a w 
Bratianie nie było na to szans. Teraz udało się i gratuluję tej Radzie i poprzedniej za to, że Pan 
Wójt znalazł się w tych kontaktach. Pan Wójt dokładnie zdawał sprawozdanie i wymieniał nazwiska 
osób, które przyczyniły się do realizacji inwestycji. Jest to wielkie dobrodziejstwo i wreszcie widać, 
że Bratian nie jest zapomnianym miejscem na ziemi nowomiejskiej.  
 
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie na lata 2017 – 2034. 
 
Pani Paulina Kamińska poinformowała, że w odniesieniu do zmian, które zostały przedstawione na 
posiedzeniu komisji w dniu 27 lipca br. w Wieloletniej Prognozie Finansowej wprowadzono 
następujące zmiany: w załączniku nr 2 – wykaz przedsięwzięć do WPF zmieniono limity wydatków 
na zadanie 1.3.2.12 – Przebudowa  z rozbudową dróg gminnych w miejscowości Jamielnik, 
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zamiast zwiększenia o kwotę 45000 zł zwiększono limit wydatków na to zadanie na rok 2017 o 
kwotę 19500, natomiast pozostałą kwotę tj. 25500 ujęto w limicie wydatków na rok 2018.  
Zwiększono również limit wydatków na zadanie 1.3.2.23 - Budowa boiska sportowego 
wielofunkcyjnego ze skocznią w dal i bieżnią w Skarlinie, po zwiększeniu o kwotę 90 000 zł, limit 
wydatków na 2017 rok wynosi 300 000 zł.   
Dodatkowe zadanie – Budowa świetlicy wiejskiej w Bagnie z terminem realizacji na rok 2019 
wprowadzono kwotę 257 000 zł, natomiast łączny koszt realizacji tego zadania to 266 300 zł. 
Kwota 9300 zł została już wydatkowana na wykonanie projektu technicznego. Pozostałe zmiany 
zostały omówione na posiedzeniu wspólnym Komisji. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXII/243/2017 w sprawie 
dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
lata 2017 – 2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych.  
 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2017. 
 
Pani Paulina Kamińska poinformowała, że w związku z ustaleniami na posiedzeniu wspólnym 
Komisji, w projekcie uchwały dokonano następujących zmian po stronie dochodów zwiększono 
plan:  
- w rozdziale 60016 § 0950 o kwotę 3000 zł,  
- dochodów z tytułu kar naliczonych wykonawcom o kwotę 10 600 zł w następujących rozdziałach: 
70005 § 0950 -  3700, w rozdz.800101 § 0950 – 3600 zł oraz w rozdz. 92109 § 0950 – 3300 zł.  
- dochodów z tytułu opłaty cmentarnej – rozdz. 71035 § 0830 o kwotę 4000 zł.  
- dochodów z tytułu mandatów – rozdz. 75416 0570 – przed zmianą 3000 zł po zmianie 5000 zł.  
- dochodów z tytułu wpływów z podatku od nieruchomości od osób fizycznych o 19900 zł.  
- z tytułu wpływów od czynności cywilno-prawnych o 65 000 zł. 
Po stronie wydatków wprowadzono następujące zmiany: zadania inwestycyjne – załącznik nr 3 do 
projektu uchwały – pozycja 61 – 59500 zł, w związku ze zwiększeniem o 19900 zł, natomiast 
kwotę 25500 przewidziano na rok 2018.  W pozycji nr 71 – zwiększenie wydatków dot. Budowy 
boiska w Skarlinie o 90 000 zł. Łączna kwota przewidziana na ten rok to 300 000 zł. 
Pozostałe zmiany omówione zostały na Komisji.  
 
Radny Przemysła Kotewicz -  zmiany proponowane w budżecie wprowadzają precedens.  Niestety 
drodzy Państwo, zaczynamy wybiórczo traktować poszczególne miejscowości, ponieważ brak 
dofinansowania dla drogi w Pustkach jest jednoznaczne z usunięciem tego zadania z budżetu.  
Natomiast w innych przypadkach tak nie postępujemy. Drodzy Państwo, zasad u nas brak. Droga 
w Pustkach jest wyeliminowana z realizacji dlatego, że nie otrzymała dofinansowania. 
Odpowiedzmy sobie na pytanie, czy traktujemy równo wszystkie miejscowości.  
 
Pani Sekretarz odpowiedziała, że trwają ustalenia z Nadleśnictwem w sprawie drogi w Pustkach.  
Złożyliśmy wniosek do Nadleśnictwa. Rozmawialiśmy z Regionalną Dyrekcję Lasów Państwowych 
w Olsztynie. Jeżeli Nadleśnictwo Iława tę inwestycję uwzględni w swoim budżecie, to będzie 
sygnał, że dofinansowanie otrzymamy. W przeciwnym wypadku nie jesteśmy w stanie z własnego 
budżetu jej zrealizować. Sprawa jest ciągle monitorowana. 
 
Radny Przemysław Kotewicz – Pani Sekretarz dobrze wie, że takie tłumaczenie dla mieszkańców 
jest żadnym w porównaniu z tym, że inne inwestycje nie otrzymują dofinansowania, a dokładamy 
do nich środki.   
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Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, 11 głosami „za”, przy 2 gł osach przeciwnych, nie było głosów 
wstrzymuj ących si ę podj ęła uchwał ę Nr XXXII/244/2017 w sprawie dokonania zmian w 
bud żecie Gminy na rok 2017. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych.  
 
Rany Marek Miecznikowski wyjaśnił, że głosował przeciw dlatego, że mieszkańcom Pustek ta 
droga należy się. Zapytał na co zostały przeznaczone te środki w wysokości 194 000 zł. 
 
Pani Sekretarz odpowiedziała, że środki zostały przeznaczone według potrzeb. 
 
Radny Mirosław Dajos – Pan radny Kotewicz zastosował tutaj symetrię wydatków odnośnie 
budowy boiska w Skarlinie i drogi w Pustkach. Ta droga prawdopodobnie i tak będzie 
zrealizowana. Budowa boiska w Skarlinie, ze względu na wysokie koszty związane z odrolnieniem 
nie byłem entuzjastą budowy. Z powodu właśnie poniesionych kosztów odrolnienia, opłaty będą 
płacone jest przez kilka lat, marnotrawstwem byłaby rezygnacja z tej inwestycji zwłaszcza, że 
Skarlin nie ma sali gimnastycznej, ma 8 klasową szkołę i ma dobre wyniki w nauce. Boisko należy 
im się. Wydatki zostały już poczynione. Jeżeli byśmy się wycofali  oznacza to brak szacunku dla 
pieniędzy podatników. Jeżeli ktoś uważa, że można te działkę sprzedać, ale jest kwestia za ile i 
czy w ogóle znalazłby się nabywca.  
 
Przewodniczący Rady wyraził, że nie dziwi się postawie radnego z Radomna dlatego, że jest 
reprezentantem tej wsi w Radzie.  
 
Radny Przemysław Kotewicz  wyjaśnił, że nie wymienił konkretnej inwestycji, a to, że tworzymy 
precedens w postępowaniu i udzielaniu finansowania na poszczególne inwestycje.  
 
Przewodniczący Rady zarządził przejście do następnego punktu porządku obrad. 
 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie 
Kurzętnik na realizację  rocznego monitoringu poeksploatacyjnego składowiska odpadów 
komunalnych w Lipowcu. 
 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Pytań nie zgłoszono. 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXII/245/2017 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celow ej Gminie Kurz ętnik na realizacj ę  
rocznego monitoringu poeksploatacyjnego składowiska  odpadów komunalnych w Lipowcu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych.  
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie 
Grodziczno na organizację dożynek powiatowych.  
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Pytań nie zgłoszono. 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXII/246/2017 w sprawie  
udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celow ej Gminie Grodziczno na organizacj ę 
dożynek powiatowych. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych.  
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opisu przebiegu drogi gminnej o nr 181026N 
w miejscowości Radomno. 
 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXII/247/2017 w sprawie  
ustalenia opisu przebiegu drogi gminnej o nr 181026 N w miejscowo ści Radomno. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych.  
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości bez obowiązku dokonywania dopłat. 
 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXII/248/2017 w sprawie  
zamiany nieruchomo ści bez obowi ązku dokonywania dopłat. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych.  
 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie statutu gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s 
w Mszanowie. 
 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXII/249/2017 o zmianie 
uchwały w sprawie statutu gminy Nowe Miasto Lubawsk ie z/s w Mszanowie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych.  
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i warunków używania herbu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie. 
 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXII/250/2017 w sprawie 
ustalenia zasad i warunków u żywania herbu Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych.   
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Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie dostosowania sieci 
szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo 
oświatowe. 
 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXII/251/2017 w sprawie  
w sprawie projektu uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolneg o, wprowadzonego ustaw ą – Prawo 
oświatowe. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych.  
 
Ad 16 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu 
Usług Komunalnych w Mszanowie Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością. 
 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXII/252/2017 w sprawie  
wyra żenia zgody na podwy ższenie kapitału zakładowego Zakładu Usług Komunalny ch w 
Mszanowie Spółki z ograniczon ą odpowiedzialno ścią. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych.  
 
 
Ad 17 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
 
Uzupełnienie odpowiedzi na zapytania zgłoszone na sesji w dniu 20 czerwca 2017r.: 
- Pan Radny Domżalski pytał czy do 16 lipca br. zostanie zakończona budowa drogi przy stadionie 
w Gwiździnach. W pierwszym przetargu na to zadanie nie została złożona żadna oferta. W drugim 
przetargu wyłoniono wykonawcę, jest to firma Kompleksowe Usługi dla Rolnictwa. Zgodnie z 
umową termin realizacji zadania określono do 30.10.2017 r. 
- Przewodniczący Rady zgłosił do naprawy tablicę ogłoszeń usytuowaną w centrum wsi, 
zaznaczając, że zagraża bezpieczeństwu, bo została zbita szyba. Wniosek będzie zrealizowany w 
kolejnym roku, tablica została zabezpieczona, usunięto fragmenty uszkodzonej pleksi. 
 
Odpowiedzi na zapytania zgłoszone na dzisiejszej Sesji udzieliła Pani Zastępca Wójta: 
- Pani radnej Annie  Dymowskiej, która zgłaszała, że w Jamielniku na ul. Krętej koło sklepu spływa 
woda i tworzy się ogromna kałuża. 
 
- W sprawie pytań dotyczących przepustów Pani Zastępca Wójta prosiła, aby obecny na sesji Pan 
Jacek Wolski dokonał oględzin wszystkich przepustów i sprawdził jakie prace są konieczne. 
- Przewodniczący Rady zgłosił, że na zjeździe z drogi nr 15 w Bratianie na ul. Górną, po prawej 
stronie jest nowe osiedle i woda wypłukuje dojazd do tych posesji na nowy asfalt na ul. Górnej aż 
do drogi krajowej.  
 
- Panu radnemu Markowi Miecznikowskiemu, który prosił o dokończenie boiska, Pani Agnieszka 
Paturalska-Miehlau odpowiedziała, że po sesji indywidualnie z Panem radnym i Panem Jackiem 
Wolskim porozmawia, co należy jeszcze zrobić. W sprawie rozplantowania hałdy piasku przy 
świetlicy odpowiedziała, że zadanie zostało zlecone do Zakładu Usług Komunalnych jednakże ze 
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względu na duże natężenie prac nie wykonali, ale Pani Zastępca Wójta będzie interweniować. W 
sprawie złego stanu dróg szutrowych w Chroślu odpowiedziała, że z chwilą zaprzestania opadów 
sprawą zajmą się. W sprawie obkaszania, Pan radny wskazał, że część dróg w ogóle nie została 
wykoszona, odpowiedziała, że druga tura wykaszania będzie realizowana we wrześniu. 
 
- Panu radnemu Dajosowi na wniosek o systematyczne udrażnianie przepustów przy zjazdach, 
odpowiedziała, że za przepusty w zjazdach do nieruchomości prywatnych odpowiadają 
mieszkańcy. Wynika to z ustawy o drogach publicznych i można egzekwować od mieszkańców.  
 
Radny Mirosław Dajos stwierdził, że to jest w pasie drogi. Tak samo jeżeli są wjazdy, a 
zabudowania znajdują się gdzieś głębiej.  
 
Sekretarz odpowiedziała, że jeżeli jest to nasza droga to jest w gestii gminy, ale jeżeli prywatna  to 
nie. Jeżeli są zjazdy z drogi publicznej na indywidualne posesje, to wtedy właściciel tej 
nieruchomości dba o udrożnienie tych przepustów.  
 
Przewodniczący Rady uważa, że egzekwowanie tego obowiązku należy odłożyć, a najpierw 
pouczać i informować podczas np. zebrań wiejskich.  
 
Sekretarz poinformowała, że Pan Jacek Wolski dokona oględzin wszystkich przepustów. 
 
Przewodniczący Rady uważa, że oględziny powinny być wykonane przy udziale sołtysa.  
 
W sprawie terenu plażowego w Lekartach Pani Sekretarz wyjaśni u Prezesa Lubawskiej Spółki 
dlaczego śmieci nie są wywożone. 
 
W sprawie remontu drogi Nowy Dwór- Skarlin, Pani Sekretarz odpowiedziała, że w zmianach 
Wieloletniej Prognozy Finansowej uchwalonych dzisiaj została zarezerwowana kwota 1 125 000 zł 
na realizację tej inwestycji. Później te środki zostaną uwzględnione w budżecie gminy. Zostanie 
także przedstawiona uchwała o przekazaniu tych środków dla Starostwa Powiatowego.  
 
Panu sołtysowi z Nowego Dworu, który zgłaszał, że wymywany jest piach spod płyt na drodze Pan 
Jacek Wolski odpowiedział, że po powrocie z urlopu pracowników interwencyjnych sprawa 
zostanie załatwiona. 
 
Pani Sekretarz wyjaśni z Prezesem Zakładu Usług Komunalnych sprawę nie odbierania telefonów 
w sytuacji awarii wodociągów. Uruchomimy awaryjny tryb powiadamiania w sytuacji awarii. 
Jednakże może być problem z ustaleniem czasu usuwania awarii.  
W sprawie studzienek w Jamielniku, zwłaszcza na drodze do kościoła odpowiedziała, że Pan 
Wolski dokona oględzin. Realizacja docelowa tego zadania w Jamielniku  będzie możliwa, kiedy 
będzie kładziona instalację kanalizacji deszczowej.  
 
Pan radny Miecznikowski zgłosił, że na drodze w kierunku Nowego Dworu Bratiańskiego zapadł 
się tłuczeń i jest wyrwa. Pani Sekretarz odpowiedziała, że Pani radna Powiatu zgłosi, ale Pan 
Wolski również przekaże do Zarządu Dróg Powiatowych.  
 
Pan sołtys z Nowego Dworu zgłaszał również, że w Nowym Dworze pod Gryźliny jest nasypana 
hałda ziemi, sprawa zostanie zgłoszona do Zarządu Dróg Powiatowych. Pan sołtys z Gryźlin 
zgłaszał, że asfalt z Gryźlin do Jamielnika jest w zalewany, gdyż studzienka nie zapewnia odpływu 
wody. Pani Sekretarz prosiła Pana Wolskiego o sprawdzenie przepustów i studzienek. 
 
Pan Przewodniczący zgłaszał, aby dopilnować sprawy budowy ul. Kornatki w Nowym Mieście 
Lubawskim, która łączy się z realizowaną drogą w Małej Nawrze. W tej sprawie będziemy 
rozmawiać z miastem oraz naszym wykonawcą.  
 
Radny Grzegorz Turulski zgłosił, że przy szkole w Tylicach był przeciek i rozebrano kawałek drogi 
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z kostki i tak jest już drugi miesiąc. Niebawem rozpocznie się rok szkolny, a kostka leży na 
gromadce z boku. Przeciek likwidował Zakład Komunalny. Kostkę należałoby ułożyć. 
 
Pani Sekretarz odpowiedziała, że tam jest problem ze studzienką. Sprawę rozpatrzymy. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy droga w Małej Nawrze, której budowa będzie finansowana ze 
środków Agencji Nieruchomości Rolnych, to jest odcinek od skrzyżowania przy wiatrakach. 
Granica jest już zjeżdżając ul. Kornatki. Czy pod górkę też jest nasza droga.  
 
Pani Sekretarz odpowiedziała, że do skrzyżowania dlatego, że droga Agencji jest tylko w tym 
miejscu. 
 
Pan Wolski – niżej jest droga gminna i Kurzętnika i miasta. 
 
Przewodniczący – czyli prawdopodobnie te drogi nie zostaną połączone. 
 
Pan Wolski odpowiedział, że nie jest dokładnie zorientowany.  
 
Ad 18 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski 
zamknął XXXII Sesję Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie.  
 
 
 
 
Sekretarz obrad                                                                            Przewodniczący Rady Gminy              
Anna Dymowska                Zbigniew Wiśniewski 
 
 
 
 


